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Since time immemorial, humans have been seeking a home that promises comfort and 
security, a home that protects them from the time that will eventually end with the demise of 
their fragile body. But where can they find this home of eternal joy and peace? The dream 
home they have sought over the ages and generations. From nomadic to sedentary lifestyle, 
from rural to urban life, from kingdoms to empires, humans have been changing places and 
ways of life in the hope of finding peace, love and harmony. But because of wars and 
invasions, kingdoms have fallen and others have risen, yet man remained in search of a home 
and a land in which to find peace.

O King of peace, You whose kingdom is not of this world, "My kingdom is not of this 
world" (John 18:36), by Your ascension, You have drawn everyone to You " And I, if I be 
lifted up from the earth, will draw all men unto me” (John 12:23). You lifted our glorified 
human nature to Heaven after having redeemed it on the Cross by bearing the punishment for 
our sins, and with the resurrection the work of redemption was complete. With your glorious 
ascension, O son of God and son of man, mankind has earned the blessings, gifts and fruits of 
your Holy Spirit. "And behold, I am sending forth the promise of My Father upon you; but 
you are to stay in the city until you are clothed with power from on high" (Luke 24:49).

In His ascension, the Lord Jesus Christ, the victorious and glorified king in heaven and on 
earth, has fulfilled the meaning of Palm Sunday.  He entered victoriously into heavenly 
Jerusalem, where the Angels, the Church Fathers, Prophets, Saints and Martyrs welcomed 
Him, bestowing honor and heaping praise on Him, “Lift up your heads, you gate; be lifted up, 
you ancient doors, that the King of glory may come in. Who is this King of glory? The Lord 
Almighty—he is the King of glory” (Ps. 24: 7-10), while we, the people of the earth, sang 
with them, “God has gone up with a shout, The Lord with the sound of a trumpet. Sing praises 
to God, sing praises! Sing praises to our King, sing praises! For God is the King of all the 
earth; Sing praises with understanding. God reigns over the nations; God sits on His holy 
throne (Ps. 47: 5-8).

The Lord Jesus Christ, the Savior, ascended to the Mount of Olives. From this very Mount 
that symbolizes his passions and sufferings, He was led like a lamb to the slaughter. This mount 
also symbolizes peace, joy and the glorious ascension to heaven, near Bethany, the house of 
obedience and suffering. Whoever wishes to ascend to heaven with Christ, must carry with him 
the cross of love and self-sacrifice, through the son's obedience, to his heavenly Father. 
From the Mount of Olives began the Via Dolorosa, the path of suffering and redemption, and 
from this very Mount emanated the blessing of the Redeemer, who lifted up his hands, which 
bore the traces of his wounds. And with the blessing of his cross, He sprinkled us with olive 
oil, the oil of joy, and anointed us with the oil of holy chrism, giving us the gifts of His Holy 
Spirit to consecrate us, apostles, prophets and teachers, “ "Here are some of the parts God has 
appointed for the church: first are apostles, second are prophets, third are teachers, then those 
who do miracles, those who have the gift of healing, those who can help others, those who 
have the gift of leadership, those who speak in unknown languages" (1 Cor 12: 28).
 
We, with the apostles, bid farewell to Christ with great joy. We went up to the Upper 
Room— the Church, to pray fervently, with a common soul, so that the Holy Spirit descends 
upon us and fills us with his gifts and blessings. Thus, we may be true witnesses in the world, 
preaching repentance and faith in his name, “But you will receive power when the Holy Spirit 
comes on you; and you will be my witnesses in Jerusalem, and in all Judea and Samaria, and 
to the ends of the earth (Acts 1:8).

With confidence and hope, and with our hearts drawn to heaven, we ask you, O Lord, in the 
midst of the temptations of our lives, of wars and persecutions, of economic hardships in our 
countries in the East, and of the persecution of our moral principles, our customs and our faith 
in the West, to grant us the gifts of this Spirit so that we resist in the face of the overwhelming 
forces of Evil, and that we are true witnesses of your glorious resurrection, and to raise the 
status of the holy, catholic and apostolic Church in the world. Amen.
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La Fête de l'Ascension

Depuis la nuit des temps, l'homme cherche une demeure qui lui procurera le confort et la sécurité, 
une demeure qui le protège du temps qui se terminera par la mort de son corps fragile. Mais où 
trouve-t-il cette demeure de joie et de paix éternelles ? La demeure de rêve à laquelle l'humanité a 
aspiré à travers les âges et les générations.
De la vie et des tribus nomades, à la vie sédentaire et urbaine, à la vie de village, au royaume, et à 
l'empire, l’homme vit d’un endroit après l’autre persuadé qu’il trouvera la tranquillité, l'amour et 
l'harmonie. Malheureusement, à cause des guerres et des invasions, les royaumes tombent et 
d’autres s'élèvent, alors que l'homme est toujours à la recherche d'une demeure et d'une terre dans 
lesquelles il trouvera la paix.

Ô roi de paix, Toi dont le royaume n'est pas de ce monde, « Mon royaume n'est pas de 
ce monde » (Jean 18:36), par ton ascension, Tu as attiré tout le monde vers Toi « Et moi, 
élevé de terre j’attirerai tous les hommes à moi. » (Jean 12 , 32). Tu as élevé notre nature 
humaine glorifiée au Ciel après l'avoir rachetée sur la Croix en supportant le châtiment du péché et 
par ta résurrection pour l’achever. Avec ta glorieuse ascension, Fils de Dieu et Fils de l'humanité, 
l'humanité a mérité les bénédictions, les dons et les fruits de ton Esprit Saint. « Pour moi, voici que je 
vais envoyer sur vous ce que mon Père a promis. Vous, donc, demeurez dans la ville de Jérusalem 
jusqu'à ce que vous soyez revêtus de la force d'en haut » (Luc 24 , 49).

Dans son ascension, le Seigneur Jésus Christ, le roi victorieux et glorifié dans les cieux et sur la 
terre, accomplit le sens du dimanche des Rameaux, afin qu'Il entre victorieusement dans la 
Jérusalem céleste, et soit accueilli par les anges, les pères, les prophètes, les saints et les martyrs, 
avec ce qui Lui convient d'honneur et de prosternation : « Portes, levez vos frontons, élevez-vous, 
portes éternelles, qu’il entre le Roi de Gloire. Qui est ce Roi de Gloire ? Yahvé Sabaot est le roi de 
gloire. » (Psaume 24 , 7-10), tandis que nous, les gens de la terre, chantons avec eux : « Dieu monte 
parmi l’acclamation, Yahvé, aux éclats du cor. Sonnez pour notre Dieu, sonnez. Sonnez pour notre 
roi, sonnez ! Il est roi par toute la terre, sonnez pour Dieu de tout votre art. Dieu, il règne sur les 
païens, il siège sur son trône de sainteté » (Psaume 47 , 5-8).

Le Seigneur Jésus Christ, le Sauveur, est monté au mont des Oliviers qui symbolise sa souffrance 
et sa douleur, c’est de là qu'Il a été conduit comme un agneau au massacre, et c’est en même temps 
la montagne de la paix, de la joie et de l’ascension glorieuse au ciel, proche de Béthanie, la maison 
de l'obéissance et de la souffrance. Quiconque souhaite monter au ciel avec le Christ doit porter 
avec lui la croix de l'amour et du sacrifice de soi, par l'obéissance du fils à son Père céleste. Du Mont 
des Oliviers a commencé le chemin de la souffrance et de la rédemption, et de ce même Mont des 
Oliviers fut la bénédiction du Rédempteur, qui lève ses mains qui portaient les traces de ses 
blessures, et avec la bénédiction de sa croix, Il nous asperge d'huile d'olive, l'huile de la joie, l'huile 
du saint chrême, nous donnant les dons de son Saint-Esprit pour nous consacrer, apôtres, prophètes 
et docteurs: « Il en est que Dieu a établi dans l'Église: Premièrement comme apôtres, deuxièmement 
comme prophètes, troisièmement comme docteurs, puis ce sont les miracles, puis le don de guérir, 
d’assister, de gouverner, les diversités de langues » (1 Corinthiens 12 , 28).

Nous, avec les apôtres, faisons nos adieux au Christ avec une grande joie, alors nous montons à la 
chambre haute qu'est l'Église aujourd'hui, pour persévérer dans la prière, dans un esprit commun, 
afin que le Saint-Esprit descende sur nous et nous remplisse de ses dons et ses bénédictions, afin que 
nous en soyons de vrais témoins dans le monde, prêchant la repentance et la foi en son nom : « Mais 
vous allez recevoir une force, celle de l’Esprit-Saint qui descendra sur vous. Vous serez mes témoins 
à Jérusalem, dans toute la Judée et la Samarie, et jusqu'aux confins de la terre. » (Actes 1 , 8).

Avec confiance et espoir et le cœur attiré vers le ciel, nous vous demandons, Seigneur, au milieu 
des tentations de nos vies, des guerres et des persécutions, des difficultés économiques dans nos 
pays de l'Est, et de la persécution de nos mœurs, nos coutumes et notre foi en Occident, de nous 
accorder les dons de cet Esprit pour que nous résistions face aux forces écrasantes du Mal, et que 
nous soyons de vrais témoins de ta glorieuse résurrection et pour élever le statut de la sainte Église 
catholique et apostolique dans le monde. Amen.
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